
Protokół Nr XXI/2012 
z obrad XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 21 listopada 2012 r. 
 
Obrady XXI zw3yczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Przywitał obecnych na sali. 
Na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania uchwał. 
Radna nieobecne: Barbara Talaśka. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 13-tej w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu a zakończono o 
godz. 14.15. 
Przewodniczący Rady Gminy  - przedstawił porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) zatwierdzenie porządku obrad, 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 

4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2011 rok – referuje Wójt Gminy 

 i Przewodniczący Rady Gminy. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych obowiązujących w 2013 roku 
na terenie Gminy Przywidz, 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego   
w 2013 r. na terenie Gminy Przywidz, 

c) obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczania podatku leśnego 
na 2013 r. na terenie Gminy Przywidz, 

d) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, określenia wysokości stawki, zasad i poboru, 
terminu płatności tej opłaty, 

e) zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie  
ścieków do urządzeń gminnych, 

f) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019, 
h) zniesienia pomnika przyrody, 
i) zmiany obszaru objętego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych 
w obrębie ewidencyjnym Przywidz, 

j) upoważnienia do reprezentowania Rady Gminy Przywidz w sprawie skargi Moniki 
Zielińskiej oraz udzielenia pełnomocnictw. 

k) zamiany nieruchomości położonej w obrębie Kozia Góra wchodzącej w skład gminnego 
zasobu nieruchomości, 

l) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Przywidz. 
m) udzielenia dotacji Rzymsko-Katolickiej Parafii pw. Św. Franciszka Ksawerego 

w Przywidzu 
 

7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
8. Wnioski i oświadczenia radnych. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 



Zapytał czy są uwagi do porządku obrad 
Uwag nie wniesiono. 
W/w porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 

b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
Radni bez uwag przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy. 
 
3. Wójt Gminy – przedstawił  nowego p.o. dyrektora GOK-u p. Janusza Jaromina oraz panie z 
Fundacji Igor z Gdyni. Fundacja chce realizować zadania z zakresu opieki zdrowotnej na terenie 
naszej gminy.   
P. Janusz Jaromin – krótko opowiedział o swoich zamierzeniach w działalności GOK.  Powiedział 
min., że chce nawiązać współpracę z sołtysami. Poinformował o najbliższej imprezie, która 
odbędzie się w dniu 29 listopada o godz. 17.30 pt. Jesienne impresje. W programie: młodzi artyści 
ze szkół naszej gminy oraz goście specjalni: Przemek Radziszewski i Milena Szymańska – 
Pyszyńska. Dodatkowo odbędzie się wernisaż malarski  p. Wiszniewskiej. 
Następnie odbędzie się w dniu 9.12. kiermasz świąteczny, gdzie wystawią się ze swoimi pracami: 
Środowiskowy Dom Samopomocy z Marszewskiej Góry, szkoły oraz lokalni artyści. W styczniu 
2013 r. grała będzie Orkiestra Świątecznej Pomocy. 
Przedstawicielka Fundacji Igor  -  fundacja działa na rzecz osób niepełnosprawnych i starszych oraz 
dzieci wywodzących się z rodzin patologicznych. Również działamy na rzecz osób długo 
bezrobotnych i zagrożonych wykluczeniem społecznym.   Na terenie gminy Przywidz chcemy 
realizować zadania, które będą skierowane przede wszystkim dla osób starszych. W budynku po b. 
szkole w Starej Hucie chcemy uruchomić Centrum Aktywności Seniora. Będzie to ośrodek 
dziennego pobytu dla osób starszych do południa  Po południu będzie uruchomione Centrum 
Aktywności w postaci różnych pracowni, z którego będą mogli korzystać osoby niepełnosprawne 
jak i dzieci. W budynku również zamierzamy uruchomić Centrum Rehabilitacyjne dla mieszkańców 
Przywidza, którzy mają problemy zdrowotne. Środki finansowe będziemy pozyskiwać z różnych 
źródeł dostępnych  dla organizacji pozarządowych. Fundacja zobowiązuje się do remontu tego 
budynku na własny koszt. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy są pytania? 
Radna Maria Ścibek -  jak długo istnieje fundacja? 
Przedstawiciel fundacji -  od czerwca tego roku. 
Radna Maria Ścibek -  jak będzie wyglądała opieka nad osobami niepełnosprawnymi typu I,II i III 
grupa? Czy będą wyjazdy rehabilitacyjne do osób niepełnosprawnych? 
Przedstawiciel fundacji -  zamierzamy rozwinąć usługi opiekuńczo-rehabilitacyjne , środowiskowe. 
Będą one skierowane głównie do osób po udarach, po wylewach, dla których dostęp do usług 
medycznych jest ograniczony. Również to będzie zależało od źródła dofinansowania. Oferty będą 
dostosowywane do potrzeb. 
Pani Danuta Flis -  czy rehabilitacja będzie odbywać się u osób obłożnie chorych? 
Przedstawicielka fundacji – tak, będziemy docierać do osób obłożnie chorych. 
 
Wójt Gminy -  przedstawił informację z działalności  i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
 
Przewodniczący Rady Gminy -  pytał o bliższe szczegóły ze spotkania w sprawie gospodarki 
odpadami. 
Wójt Gminy -    do końca roku Związek międzygminny będzie podejmował uchwały w sprawie 
wysokości stawek za odpady. Są 4 możliwe stawki za odpady: powierzchniowa, od zużycia wody, 
od liczby osób i ryczałt. 
4.  Interpelacje radnych 
Radny Marcin Galikowski -   prosił o informację w sprawie przejść dla pieszych w miejscowości 
Miłowo. 2 lata temu stosowne pismo było złożone w tej sprawie. Pan Wójt na spotkaniu z 



mieszkańcami obiecał, że zajmie się tą sprawą. Miejscowość Miłowo jest przedzielona drogą 
wojewódzką  i dzieci na przystanek muszą przejść drogę i mieszkańcy również, aby dotrzeć do 
sklepu. Jakie działania Urząd Gminy podjął, aby przejście dla pieszych w Miłowie się pojawiło.? 
Odpowiedź pisemna. 
 
5. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2011 rok – referuje Wójt Gminy 

 i Przewodniczący Rady Gminy. 
Wójt Gminy -  przedstawił Informację z analizy oświadczeń majątkowych  za 2011 rok złożone 
przez sekretarza gminy, skarbnika, dyrektorów szkół, GOK-u, Biblioteki  oraz osób wydających 
decyzje administracyjne w imieniu Wójta. ( w zał.) 
 Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2011 
rok  złożonych przez radnych. ( w zał.) 
 
6.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych obowiązujących w 2013 roku 
na terenie Gminy Przywidz, 

P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli uchwałę w sprawie wysokości stawek podatków i opłat 
lokalnych obowiązujących w 2013 roku. ( w zał. uchwała Nr XXI/ 134/2012). 
 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego   
w 2013 r. na terenie Gminy Przywidz, 

P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli uchwałę w sprawie średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego w 2013 roku na terenie gminy Przywidz  ( w zał. uchwała Nr XXI/ 
135/2012). 
 

c) obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczania podatku leśnego 
na 2013 r. na terenie Gminy Przywidz, 

P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę  ( w zał. uchwała Nr XXI/ 136/2012). 
 

d) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, określenia wysokości stawki, zasad i poboru, 
terminu płatności tej opłaty, 

P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 13 głosach „za” i 1 „przeciw” radni przyjęli uchwałę w sprawie  wprowadzenia opłaty od 
posiadania  psów, określenia wysokości stawki, zasad i poboru, terminu płatności tej opłaty ( w zał. 
uchwała Nr XXI/ 137/2012). 



 
 

e) zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie 
ścieków do urządzeń gminnych, 

P.Jerzy Jusiak – Kierownik Referatu inwestycji i gospodarki komunalnej – wzrost stawki wody i 
ścieków w stosunku do 2012 roku wynosi 15 groszy. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 138/2012). 
 

f) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok 
P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 
rok ( w zał. uchwała Nr XXI/ 139/2012). 
 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019, 
P. Barbara Borowska -  skarbnik gminy- przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 140/2012). 
 

h) zniesienia pomnika przyrody, 
P. Jerzy Jusiak – powiedział, że znosi się pomnik przyrody – jedno drzewo gatunku buk zwyczajny 
o obwodzie pnia 4 m wysokości 35 m, wiek ok. 200 lat, rosnącym  w obrębie Przywidz, Leśnictwo 
Stenwał. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 141/2012). 
  
 

i) zmiany obszaru objętego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych 
w obrębie ewidencyjnym Przywidz, 

Pani Dorota Adamska -  zmiana uchwały wynika z konieczności  doprecyzowania zakresu terenu 
objętego przystąpieniem do sporządzenia planu miejscowego dla działki gminnej nr 238. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 142/2012). 
 

j) upoważnienia do reprezentowania Rady Gminy Przywidz w sprawie skargi Moniki 
Zielińskiej oraz udzielenia pełnomocnictw. 

Pan Michał Janowski -  pismem z dnia 22.10.2012 r. p. Monika Zielińska wniosła za 



pośrednictwem Rady gminy skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę Rady 
Gminy Nr XV/ 142/2008 w przedmiocie sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego 
zasobu nieruchomości. Nadanie dalszego biegu sprawie  jak też późniejsze reprezentowanie  Rady 
Gminy przed sądami administracyjnymi wymaga podjęcia niniejszej uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 143/2012). 
 

k) zamiany nieruchomości położonej w obrębie Kozia Góra wchodzącej w skład gminnego 
zasobu nieruchomości, 

P. Dorota Adamska -  działkę położoną w Koziej Górze  nabyli p. Dragon. Działka przy sprzedaży 
została opisana jako działka przeznaczona pod zabudowę mieszkaniową. Podczas uzyskiwania 
warunków zabudowy organ ochrony środowiska odmówił uzgodnienia projektu decyzji, tym 
samym wykluczając całą działkę z możliwości zabudowy.  Nabywca zgłasza do Gminy roszczenia 
związane z zaistniałą sytuacją wyrażając jednocześnie zgodę na zamianę nieruchomości wraz z 
dopłatą różnicy wartości działki. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymujący ”, radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 
144/2012). 
 

l) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Przywidz. 
P. Grażyna Kłęk -  odczytała uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Wójt Gminy -  regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Przywidz  był 
uchwalany w 2007 roku i wymaga zmiany. W tym projekcie uchwały chodzi o zasadę przekazania 
zadań gminnych związkowi międzygminnemu Wieżyca. 
P. Teodor Formela -  komisja gospodarcza wnioskuje o odrzucenie tej uchwały w całości. Komisja 
stwierdziła, że ten regulamin jest bardzo uproszczony. Poza tym jest błąd w projekcie uchwały, w  
treści  gdzie jest zapis o datę uchylenia uchwały, powinna być uchylona uchwała z 2005 roku, a nie 
z 2007 roku. Nie było dyskusji na posiedzeniu komisji, gdyż nie było żadnej kompetentnej osoby z 
Urzędu Gminy. Dlatego komisja wnioskuje o odrzucenie projektu uchwały. Dopracować powyższy 
projekt na następną sesję Rady. 
Wójt Gminy -  zaproponował, aby na spotkanie komisji gospodarczej zaprosić wiceprezydenta 
Starogardu Gdańskiego, aby szczegółowo porozmawiać o regulaminie. 
P. Teodor Formela -  uważa, że nie ma potrzeby zapraszania wiceprezydenta, gdyż radni mają 
świadomość na temat regulaminu. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z wnioskiem komisji gospodarczej o odrzuceniu 
projektu uchwały, proszę o przegłosowanie- kto jest za odrzuceniem projektu uchwały. ? 
Za odrzuceniem głosowało 14 radnych. 
  
 

m) udzielenia dotacji Rzymsko-Katolickiej Parafii pw. Św. Franciszka Ksawerego 
w Przywidzu 

P. Grażyna Kłęk – przedstawiła  uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji gospodarczej  p. Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie . 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XXI/ 145/2012). 



 
 

10. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
P. Pielechaty – Stowarzyszenie Zwykłe Strzebla Błotna -  w związku z uchwałą zebrania wiejskiego 
z dnia 26.09.2011 r. w części przeznaczenia kwoty 1025 zł na „remont drogi w stronę jeziora tj. na 
wynajęcie sprzętu ciężkiego stalińca”, prosimy  o pisemne podanie kwoty za wynajęcie w/w 
sprzętu, biorąc pod uwagę czasokres, który on pracował oraz środki skąd one pochodziły. Ponadto 
poinformował, że spychacz stał w Koziej Górze 2 miesiące a ile pracował godzinowo? 
P. Danuta Flis – sołtys Trzepowa -   na 2012 rok w budżecie ujęto aktualizację wykonania 
dokumentacji technicznej  rozprowadzenia wody na terenie Górek Trzepowskich. 
Następnie p. sołtys odczytała pismo, w którym Przewodniczący Rady Gminy  odpowiada na Apel 
mieszkańców Trzepowa o zorganizowanie debaty  w celu podjęcia działań w kierunku możliwości 
budowy wodociągów na podstawie opracowanego planu sytuacyjnego i symulacji kosztów z 
zaznaczeniem siedlisk całkowicie pozbawionych możliwości pozyskiwania wody pitnej. Plan 
opracować z możliwością pokazu multimedialnego w celu przedstawienia Radzie Gminy i osobom 
zainteresowanym. 
Nie ma uaktualnionej dokumentacji, nie było debaty. Poproszę o odpowiedź na piśmie. 
 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Robert Deja -  poinformował, że prace na ul. Łokietka i Chabrowej się rozpoczęły. Sprawa 
dotyczy ściętego dębu . Najlepiej, aby usunęła to drzewo jedna ze straży pożarnej i mogłaby wziąć 
do remizy na opał. 
Wójt Gminy -  gmina ma duże zapotrzebowanie na opał. Często nasi pracownicy zawożą drewno 
dla osób biednych. Jak nie będzie potrzeb po naszej stronie, to drewno możemy przekazać dla 
straży. 
 
12. Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. Pożoga 
 
 
 
 


